
ЦЕЙ БІЛЬ НЕ ПРИТУПЛЯЄТЬСЯ
Днями з  Хайф и до О де

с и  н а д ій ш о в  т р и т о н н и й  
контейнер, в якому м ед и 
кам ен ти , п е р е в ’язувальні 
м атер іали , лікувальні ча ї, 
ш о к о л а д , д е з и н ф ік у ю ч і  
зас о б и  на загальну суму  
м ай ж е 10 0  тис. доларів.

Що означає Чорнобиль 
для ізраїльтянина? Здавало
ся б, сталася катастрофа да
леко, та й ніяк не 
позначилася на 
житті країни. А ні.
І цьому свідчення 
- небайдужість до 
нашого горя, бо на 
пропозицію  По
сольства України в 
державі Ізраїль 
зібрати гум ан і
тарну допомогу 
для Київської об
ласної дитячої лі
карні в м. Боярка 
відгукнулися з ро
зумінням і гр о 
мадські організа
ції, і ділові кола.

- Кажуть, з 
роками біль при
тупляється, але 
тільки не в цьому 
випадку. Чорно
бильська рана ят
рить, - говорить 
Надзвичайний і 
Повноважний Посол України 
в Ізраїлі Олександр Іванович 
Майданник. - Світ згадува
тиме цю катастрофу не тіль
ки у зв'язку з сумними дата
ми. її наслідки і досі важко 
спрогнозувати. Ось в Ізраї
лі, де, як відомо, чимало ви
хідців з України, проживає 
150 ліквідаторів аварії. На 
своїй історичній батьківщи
ні вони добиваються від із
раїльського уряду визнання 
особливого статусу, але, що 
мене вражає під час зустрі
чей, - ці люди завше під
креслюють необхідність пе
редусім допомогти Україні.

- Цього року, незваж а
ючи на десяту річницю ка 
тастр о ф и , скл ал ося  вр а
ження, що людство, якщ о  
не зачерствіло душ ею , то  
звикло до існування тако 

го  ф акту . Не т а к  б а га то  
коштів надходить на інва
лютний рахунок Фонду д о 
п о м о ги  н а с е л е н н ю , я ке  
п о с тр а ж д а л о  від Ч о р н о 
бильської ка та с тр о ф и . У 
вас ке  з ’явилося подібне  
відчуття?

- Воно з'явилося не цього 
року. Це не перша гуманітар
на акція нашого посольства.

Але тут багато залежить від 
уміння допомогти людям пе
рейнятися нашим болем, Я 
сам родом з Київщини, де й 
нині мешкає моя мати. Як і 
багато моїх земляків, побу
вав у Прип’яті одразу після 
аварії, згодом возив туди ко
лег - зарубіжних журналіс
тів ( тоді працював зовнішнь
ополітичним коментатором 
Українського телебачення), 
намагався повідати світу про 
наше горе. Чорнобиль, коли 
хочете, особиста трагедія. 
Власне, усі в дипломатичній 
місії ставляться до цього так 
само. Варто було бачити, як 
увесь чоловічий склад по
сольства одного вихідного 
дня у сорокаградусну спеку 
завантажував у контейнер 
зібрану нами допомогу чор
нобильським дітям. І коли ми

виступаємо по ізраїльському 
радіо, телебаченню чи в пре
сі - кожен пропускає сказане 
крізь себе.

Однак, давно відомо, що 
переказувати гроші на раху
нок благодійних фондів ви
рішують лише одиниці - і 
суми ці незначні. Сама дія 
несе відбиток якоїсь а б - 
страктності. Проте є інший 

шлях - більш коп
іткий, але почасти 
р е зу л ь та ти в н і - 
ший. Багато лю
дей готові надати 
конкретну допомо
гу конкретному 
адресату. У дано
му разі - це була 
Київська обласна 
дитяча лікарня. 
Після розмови з 
головним лікарем, 
ми краще були зо
рієнтовані, які пре
парати потрібні. 
Знаючи можли
вості Ізраїлю, 
звернулися до тих, 
хто може надати 
істотну допомогу. 
Відгукнулися сім 
надцять фірм. Се
ред них добре ві
дома у світі фар
мацевтична ком

панія "Тева” , кондитерська - 
“Еліт". "Чай Висоцького", із
раїльське відділення Амери
канського розподільного то
вариства "Джоїнт", всеізра- 
їльське об'єднання вихідців 
з України, Міністерство за
кордонних справ Ізраїлю та 
інші. До речі, ізраїльська 
транспортна фірма, яка пе
ревозила вантаж з Хайфи до 
Одеси, у свою чергу, відмо
вилася брати плату за пос
луги.

-К о л и  ця гу м а н ітар н а  
д оп ом о га  надійде до ад 
р ес а та ?

- Сподіваюсь, що до Дня 
незалежності все потрапить 
до хворих дітей. Я попросив 
свого ізраїльського колегу - 
посла Ізраїлю в Україні Цві 
Магена передати лікарні цей 
благочинний вантаж.


